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COMMISSION DES FINANCES 
ET DU BUDGET 

RÉUNION PUBLIQUE DU 
LUNDI 9 NOVEMBRE 1998 

PRÉSIDENCE de 

M. Didden 

La séance est ouverte à 14.15 heures. 

COMMISSIE VOOR DE FINANCIËN 
EN DE BEGROTING 

OPENBARE VERGADERING VAN 
MAANDAG 9 NOVEMBER 1998 

VOORZITTER : 

De heer Didden 

De vergadering wordt geopend om 14.15 uur. 

Mondelinge vraag van de heer Karel 
Van Hoorebeke aan de minister 
van Financiën over "de gebrekkige 
werking van de Gentse douane" 
(nr. 1566►

Question orale de M. Karel Van 
Hoorebeke au ministre des Finances 
sur "le mauvais fonctionnement de la 
douane à Gand" (n° 1566) 

De voorzitter : De heer Karel Van 
Hooreheke heeft het woord. 

De heer Karel Van Hoorebeke (YU): 
Mijnheer de voorzitter. mijnheer de 
minister. collega's. wat mijn vraag over 
de werking van de Gentse douane 
betreft. wil ik geen kritiek leveren op de 
personen en de ambtenaren die 
waarschijnlijk naar best vermogen hun 
werk trachten te doen. Toch. is er soms 
een wanverhouding tussen de manier 
waarop de administratie werkt en de 
manier waarop de bedrijven in de 
havensector met de werkelijkheid 
worden geconfronteerd. 

De Gentse havenbedrijven in het 
algemeen en de Gentse scheepsagenten 
in het bijzonder hebben klachten over 
de manier waarop de contacten tussen 
de bedrijven en de Gentse douane 
verlopen. De richtlijnen vanuit Brussel 
aan de douanediensten zouden met heel 
wat vertraaina toekomen. Vooraleer de 
nieuwe reglc;;,enten aan de bedrijven 
worden overgemaakt. richtlijnen 
waarop zij zich moeten steunen. gaat cr 
ook heel wat tijd verloren. 

Als aan de Gentse douanediensten over 
die nieuwe realernenten om uitleu 
wordt verzocht. dan is het antwoord nie~ 

altijd accuraat. Gebrek aan personeel en 
middelen voor opleiding en communi 
catie of het ontbreken van de vereiste 
tijd worden als redenen opgegeven. 

Mijnheer de minister. de bedrijven 
kunnen hiervoor begrip opbrengen. Het 
wordt evenwel een probleem als die 
bedrijven voor het niet naleven van die 
nieuwe richtlijnen administratieve boe 
tes krijgen opgelegd. 

Vooral voor de scheepsagenten schept 
deze toestand problemen. De 
scheepsagent klaart een schip in als het 
aankomt. Heel de operatie verloopt via 
de scheepsagent. die verantwoordelijk 
gesteld wordt voor alles wat met het 
schip te maken heeft. Als een bepaald 
document niet goed is ingevuld of als 
fouten worden begaan. weliswaar door 
derden. dan blijft de scheepsagent 
verantwoordelijk en krijgt hij admini 
stratieve boetes opgelegd. 

Mijnheer de minister. meestal is er een 
voorstel tot minnelijke regeling. Bij het 
niet aanvaarden ervan kan de boete 
oplopen tot het vijfvoudige van het 
aangerekende bedrag. De bedrijven 
worden dus dikwijls voor het voldongen 
feit geplaatst om het minnelijk voorstel 
te aanvaarden. Hier rijst volgens mij 
toch een probleem over de manier 
waarop zij hun rechten kunnen 
verdedigen. 

Mijnheer de mir.ister, ik hoop dat u voor 
deze problematiek enige opheldering 
kunt geven. Deze vraag is ingegeven 
door mijn bezorgdheid over de werking 
van de bedrijven in het scheepsmilieu. 

Zij werken dikwijls in opdracht van 
buitenlandse rederijen en moeten soms 
snel kunnen ageren. Ik hoop dat u mij 
enige verduidelijking terzake kunt 
geven. 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Viseur, minister van Finan 
ciën : Mijnheer de voorzitter. mijnheer 
Van Hoorebeke, ik heb met veel 
belangstelling kennis genomen van uw 
vraag. Inderdaad. tot op heden was noch 
ik. noch de Administratie der douane en 
accijnzen op de hoogte dat er een 
probleem zou bestaan hij de dienst van 
de douane te Gent. 

Bij ontvangst van uw vraag heb ik 
onmiddellijk opdracht gegeven tot een 
dringend en grondig onderzoek. Het is 
niet mogelijk een juist antwoord 
te verstrekken op de vragen 2 en 3 
vooraleer de resultaten van dit 
onderzoek gekend zijn. Na evaluatie 
van die resultaten zal u het standpunt 
terzake onmiddellijk worden meege 
deeld. 

De voorzitter : De heer Karel Yan 
Hoorebeke heeft het woord. 

De heer Karel Van Hoorebeke (YUl: 
Mijnheer de voorzitter. ik begrijp dat 
het voor Je minister niet mogelijk is om 
op korte termijn op deze vragen te 
antwoorden. Het is ook niet belangrijk 
om te weten wat precies het probleem 
is. het is belangrijker dat een oplossing 
wordt gevonden. Mijnheer de minister. 
ik aanvaard dat u de toestand eerst 
grondig wil bekijken om pas nadien tot 
acties over te gaan. 
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De voorzitter : Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

Mondelinge vraag van de heer 
Hunfred Schoeters aan de minister 
van Financiën over "de herstructure 
ring van de hypotheekbewaring" 
(nr. 15671 

Question orale de M. Hunfred 
Schoeters au ministre des Finances 
~•ir '1a restructuration de la 
conservation des hypothèques" 
(n° 1567) 

De voorzitter : De heer Hunfred 
Schoeters heeft het woord. 

De heer Hunfred Schoeters (SP) : 
Mijnheer de voorzitter. mijnheer de 
minister. ik stel vast dat de administratie 
van het ministerie van Financiën 
grondig wordt geherstructureerd. Zo 
wordt onder meer een nieuwe 
administratie van het kadaster. registra 
tie en domeinen opgericht. Het 
verwondert mij dan ook enigszins dat 
wij niets horen over wat in dit kader zal 
gebeuren met de hypotheekbewaring. 
Zoals u weet gaat het hier over een 
archaïsche instelling. 

Ik hoor ook allerlei geruchten. De 
bedienden die op de dienst Hypotheek 
bewaring werken. wachten reeds sinds 
1990 op een eigen statuut. Ik stel me 
hierbij trouwens de vraag waarom zij 
geen rijksstatuut hebben want in feite 
zijn het toch rijksambtenaren. 

Tegelijkertijd stel ik vast dat men er niet 
in slaagt deze hypotheekbewaringen 
enigszins te moderniseren. Er bestaat 
zoiets als "scanning" waardoor men 
documenten op een zeer eenvoudige 
manier voor de toekomst kan bewaren. 
Momenteel gebeurt dit nog steeds met 
de hand. Ik kan mij voorstellen dat er 
terzake bepaalde financiële overwegin 
gen meespelen omdat er nogal eens 
sprake is van de betaling van "premies" 
voor het overschrijven van akten. 

Op dit vlak stel ik ook rare zaken vast 
betreffende het ambt van hypotheekbe 
waarder. Ik hoor bijvoorbeeld dat 

ambtenaren van het ministerie van 
Financiën er niet voor terugschrikken 
om terug te stappen naar een lagere 
graad omdat het ambt van hypotheek 
bewaarder blijkbaar een zeer lucratieve 
aangelegenheid is en dan vooral voor 
personen op hel einde van hun 
loopbaan. Ik weet ook dat er wordt 
gelobbyd om deze situatie te laten 
voortbestaan. Wat mij echter het meest 
verbaasde. was dat er blijkbaar wordt 
overwogen om de hypotheekbewarin 
gen te privatiseren. 

Mijnheer de minister. als ik al deze 
geruchten op een rijtje zet, heb ik toch 
enkele vragen. Wordt er op het 
ministerie van Financiën werk gemaakt 
van een modernisering van de 
hypotheekbewaringen '! Wordt er 
gewerkt aan het statuut van het 
personeel ? Zo ja. in welke richting '1 
Zo neen. waarom niet '! 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Viseur. munster van Finan 
ciën : Mijnheer de voorzitter, mijnheer 
Schoeters. ik deel uw mening in 
verband met het totale anachronisme 
betreffende de huidige organisatie van 
de sector van de hypotheekbewaringen. 
De herstructurering van de fiscale 
administraties omvat de oprichting van 
een administratie die de hele onroe 
rende fiscaliteit zal samenbrengen door 
de toenadering en daarna de fusie van 
de administraties van het kadaster. de 
registratie en de hypotheekbewaringen. 
Het is uiteraard de bedoeling de 
werking van deze verschillende dien 
sten drastisch te moderniseren en 
spoedig lt. komen tot een echte 
administratie. De werking van deze 
administratie zal moeten worden 
ondersteund door een eengemaakt 
personeelsbestand. geïntegreerde infor 
matica en de wil tot efficiëntie zowel op 
het vlak van het binnenrijven van de 
belasting als betreffende de dienstverle 
ning àan de bevolking en de 
rechtszekerheid die deze overheids 
dienst moet waarborgen. 
Inzake de modernisering van de 
informatisering van de hypotheekbewa 
ringen werd met de uitvoering 

van de automatisering aangevangen op 
1 oktober 1997, ingevolge het akkoord 
van de Ministerraad van 12 september 
1997. Hierbij werd het systeem 
geleidelijk ingevoerd, ten einde de 
correcte werking van dit systeem te 
kunnen nagaan en aldus de volstrekte 
veiligheid ervan te waarborgen. Volgens 
het tijdschema van degene aan wie de 
overheidsopdracht werd gegund, werd 
met de invoering van het systeem 
gestart op I september 1998 en zal het 
op I juni 1999 zijn voltooid. Na deze 
eerste fase waarin het tot op heden 
toegepaste manuele systeem wordt 
behouden. zal worden overgeschakeld 
naar de volledige automatisering van de 
hypolheekbewaringen op I september 
1999. Parallel worden de tekstaanpas 
singen die door de invoering van dit 
geautomatiseerde systeem noodzakelijk 
zijn geworden, momenteel voorbereid. 
Bij de verwezenlijking van deze fase zal 
men verder kunnen gaan in de 
integratie. 
Wat het statuut van het personeel van de 
hypotheekbewaringen betreft. wordt 
momenteel een ontwerp tot herziening 
van dit statuut onderzocht uil hel 
oogpunt van de door de automatisering 
ontstane nieuwe situatie. Ik sluit op 
federaal vlak elke vorm van privatise 
ring uit en ik ben er voorstander van om 
afstand te doen van het huidige 
systeem, voor een meer orthodoxe notie 
van het statuut en van de overheids 
dienst. 

De voorzitter: De heer Hunfred 
Schoeters heeft hel woord. 

De heer Hunfred Schoeters (SP): 
Mijnheer de voorzitter. mijnheer de 
minister, dit antwoord op de door mij 
gestelde vragen is zeer volledig en ik 
dank u daarvoor. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
- De openbare commissievergadering 
wordt gesloten 0111 14.30 uw: 
- La réunion publique de commission 
est levée à /4.30 heures. 
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